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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 8. zasedání AS FSv, které se konalo dne 31. 1. 2024 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Pešková, prof. Patzák, Dr. Vokurka, 
tajemník Dr. Matějka 

 
Předseda AS FSv doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. 
 
1. Schválení zápisu ze 7. řádného zasedání AS FSv ze dne 29.11.2023 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
3. Projednání úprav Směrnice děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů 

(prod. prof. Pešková) 
4. Výroční zpráva AS FSv za rok 2023 (prof. Wald) 
5. Informace k rekonstrukci budovy B (prod. Dr. Vokurka) 
6. Financování činnosti studentského ombudsmana na FSv (tajemník Dr. Matějka) 
7. Výsledky voleb do SK AS ČVUT (Ing. arch. Černá, Ing. arch. Kučera) 
8. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
9. Různé 
 
1. Schválení zápisu ze 7. řádného zasedání AS FSv ze dne 29.11. 2023 
 

K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 
• Nová metodika rozpisu prostředků ČVUT, výpočet odvodu mimo-normativu fixně 

danými procenty (12 % pro rok 2024) 
• Změna rozdělování financí na pedagogickou činnost (úprava financování součástí „bez 

studentů“) 
• Úprava financování vědy (započítávání výsledků za poslední 4 roky, postupné navýšení 

na 5 let, posílení citací na úkor publikací) 
• Financování studentů doktorského studia dle nových kritérií (denní/kombinované 

studium, obhájené práce, výkon RIV/RUV) 
• Bezpečnostní opatření na univerzitách (analýza měkkých cílů, školení) 
• Vyčíslení zdrojů na financování rekonstrukce budovy B pro MŠMT rektorem, 

předpoklad realizace na jaře 2025 (zahájení vyklízení objektu) 
 
Proběhla krátká diskuse k uvedeným informacím (prof. Máca, doc. Vašková, prof. Bittnar, 
doc. Pazderka, prof. Wald, doc. Jíra). 
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Prof. Bittnar zmínil nutnost zapojení FSv do excelentních projektů (zajištění dalších 
finančních prostředků pro FSv). 
Doc. Pazderka se dotázal na reflektování úprav změn metodiky rozpisu finančních prostředků 
ČVUT do rozpisu FSv. Děkan prof. Máca odpověděl, že plánuje reflektovat tyto změny 
v metodice FSv. Změny v metodice budou řešeny na Ekonomické komisi po předložení 
návrhu vedením FSv. 
 
3. Projednání úprav Směrnice děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních programů 
(prod. prof. Pešková) 
 

Prod. prof. Pešková představila úpravy Směrnice děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních 
programů, zejména se věnovala následujícím bodům: 

• Studijní zátěž 
• Zavedení ateliérových týdnů 
• Implementace nadřazených dokumentů 
• Zpřístupnění fakultního vybavení a licencí pro potřeby povinné výuky 

 
K dokumentu proběhla krátká diskuse (prof. Máca, prof. Pešková, prof. Wald, doc. Vašková, 
prof. Bittnar, Dr. Lakomá). Byly řešeny budoucí uvažované změny směrnice (úprava realizace 
státních závěrečných zkoušek). 
 
Dokument krátce komentoval předseda Pedagogické komise doc. Jíra. Směrnice 
s vyznačením změn byla senátorům zaslána v předstihu. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv souhlasně projednal úpravy Směrnice děkana pro realizaci Bc. a Mgr. studijních 
programů. 
pro: 20 | proti: 0 | zdržel se: 1 (z 21 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
4. Výroční zpráva AS FSv za rok 2023 (prof. Wald) 
 

Prof. Wald (editor zprávy) představil Výroční zprávu AS FSv za rok 2023. Výroční zpráva byla 
senátorům zaslána v předstihu, doplnění informací o činnosti Studentské komory představila 
Ing. arch. Černá. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schválil Výroční zprávu AS FSv za rok 2023. 
 
pro: 22 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 22 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Informace k rekonstrukci budovy B (prod. Dr. Vokurka) 
 

Prod. Dr. Vokurka informoval vývoji příprav rekonstrukce budovy B., doplnil základní shrnutí 
děkanem v bodě č. 2.: 

• Vícezdrojové financování záměru, upřesnění ceny realizace záměru 
• Platné stavební povolení a předpokládány úpravy 
• Vypsání soutěže na cenový strop, forma jednacího řízení s uveřejněním (do ledna 

2025) 
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• Kvalitativní ukazatele a jejich kontrola (např. využití inovativních technologií, 
investice na provoz po dobu 30 let) 

• Doplněný investiční záměr na MŠMT 
• Dislokace, prostorové a funkční omezení FSv během realizace 

 
K tématu proběhla krátká diskuse (Dr. Vokurka, doc. Vašková, Dr. Matějka, prof. Pešková, 
doc. Jíra, Ing. Braunová, Ing. arch. Černá): 

• Využití/likvidace nábytku (řešení uskladnění a stěhování, likvidace zejména 
starého/odepsaného nábytku) 

• Formy výuky během rekonstrukce (bude vycházet z možností kapacit místností, jsou 
řešeny modely rozvrhování, sběr dat o potřebách kateder – prof. Pešková) 

• Hledání odpovědného zaměstnance pro řešení logistiky v průběhu rekonstrukce 
• Dispoziční řešení, trakty (zaměstnanci, studenti, úložné prostory a zázemí) 

 
Doc. Pazderka doporučil pokračování diskuze v rámci Technické komise. Doc. Litoš souhlasil, 
komise bude k tématu rekonstrukce budovy B svolána v příhodný čas. 
 
6. Financování činnosti studentského ombudsmana na FSv (tajemník Dr. Matějka) 
 

Tajemník Dr. Matějka otevřel téma vyčlenění položky pro financování činnosti studentských 
ombudsmanů FSv v rozpočtu FSv (cestovní náklady, účast na konferencích, vzdělávání), 
navrhl vyčlenit částku v řádu desetiticíců (např. 50 tis. ročně). 
Iniciativu podpořil doc. Pazderka.  
Ombudsman Dr. Dočkal návrh komentoval a informoval o přepokládaných nákladech na 
činnost, částka je dostačující. 
Proběhla krátká diskuse (prof. Máca, doc. Jíra, doc. Pazderka, Dr. Kašpar, doc. Vašková), 
částka může být v budoucnu upravována dle aktuálních potřeb. 
K návrhu Dr. Matějky nebyly námitky. 
 
7. Výsledky voleb do SK AS ČVUT (Ing. arch. Černá, Ing. arch. Kučera) 
 

Ing. arch. Černá a Ing. arch. Kučera informovali o výsledcích voleb do SK AS ČVUT, senátorem 
byl zvolen Ing. Šimon Povolný a 2 náhradníci. 
 
8. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
 

Zástupci FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá a prof. Wald krátce shrnuli aktuální činnost AS ČVUT 
a jednotlivých komisí. Hlavní témata již byla podrobně probrána děkanem v bodě č. 2, dále: 

• Strategický záměr Masarykova ústavu 
• Metodika rozpisu 

 

Proběhla krátká diskuse (doc. Jíra, Ing. arch. Černá, prof. Máca). 
• Volební aplikace a její vývoj/úpravy 
• Audit ČVUT a související opatření 

 
9. Různé 
 

Prof. Vejmelková se dotázala na vývoj kauzy GE Aviation. Informovali prof. Máca a Ing. arch. 
Černá, situace se stále řeší, konkrétní informace nejsou známy. 
 
Prof. Polák informoval o průběhu ustanovujícího jednání Rady VŠ. 
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Ing. arch Černá informovala plánovaném stavebním workshopu Lesamáj na FSv, organizátoři 
požádali o poskytnutí vyřazeného nábytku pro jeho nové využití. 
 
Doc. Jíra informoval o plánované Pedagogické a Ekonomické komisi ve středu 7. 2. 2024. 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno na 28.2., dále 27.3., 24.4 a 29.5.2024 v B169. od 9:00. 
 
 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
 
 

Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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